
Zápis ze zasedáńı SKAS dne 11. 1. 2012

Př́ıtomńı senátoři: Tereza Bártlová, Jakub Buĺın, Kristýna Kuncová, Tomáš Roskovec, Jǐŕı
Šejnoha, Marek Vyšinka
Omluveni: Marek Radecki
Nepř́ıtomńı: Jakub Michálek
Hosté: Cyril Brom, Pavel Brom, Petr Lasák, Jǐŕı Lipovský, Pavel Motloch, Pavel Vraštiak

Program:

1. Schváleńı programu
2. Schváleńı zápisu
3. Informace spolku Matfyzák
4. Otázky na děkana
5. Dlouhodobý záměr MFF UK
6. Společenské zapojeńı MFF UK
7. 6 k 60

Sch̊uze svolána na středu 11. ledna, začátek 15:40, konec 17:58. Sch̊uzi předsedá Jǐŕı Šejnoha.

1. Schváleńı programu

Program byl schválen tichým souhlasem, některé body se v programu přesunuly, aby pořad́ı
lépe vyhovovalo host̊um.

2. Schváleńı zápisu

K zápisu ze zasedáńı z 30. 11. 2011 byly vyjádřeny připomı́nky a Tomáš Roskovec se zavázal
jej doplnit. Zápis se změnami byl schválen tichým souhlasem.

3. Informace spolku Matfyzák

Spolek Matfyzák obdržel na konci roku od SKASu př́ıspěvek na akce spolku, zejména
na konáńı plesu MFF UK a Beánie. I přes mı́rné věcné a časové nejasnosti byl poskytnut
př́ıspěvek, avšak SKAS by byl rád dodatečně podrobněji informován o činnosti spolku. Na za-
sedáńı jako hosté dorazili náčelńık spolku Pavel Brom a člen Pavel Vraštiak, aby SKASu podali
bližš́ı informace o aktivitách spolku a člen̊um senátu Matfyzáka podrobněji představili.

Pavel Brom podrobně informoval o historii spolku Matfyzák, který byl založen v roce 2001
tehdeǰśımi členy SKASu, kteř́ı chtěli oddělit starost o pořádáńı akćı pro studenty od senátorské
práce. T́ım je dána tradice podporováńı spolku značnými částkami z pokladny SKASu, určenými
zejména k pořádáńı plesu MFF UK. Pavel Brom popsal fungováńı ples̊u a zd̊uraznil úspěchy
spolku při vyjednáváńı se sponzory i při sháněńı vhodných prostor. Ples MFF UK má tradičně
kapacitu 900 osob. Spolek za 10 let fungováńı uspořádal celkem 9 ples̊u. Jǐŕı Šejnoha upo-
zornil, že plesy některých jiných škol jsou financovány pouze ze vstupného a od sponzor̊u,
proto je překvapuj́ıćı, že je př́ıspěvek SKASu považován jako fundamentálńı. Zd̊uraznil také
fakt, že firmy maj́ı zájem o naše absolventy a tedy je velký předpoklad motivace ples spon-
zorovat. Pavel Brom vysvětlil, že sponzorstv́ı firem se koordinuje s OVVP, dále uvedl, že je
poměrně těžké firmu k sponzorstv́ı přesvědčit, což potvrdil i Tomáš Roskovec. Na schématu
ještě ukázal, že pokud by počet sponzor̊u narostl, musel by se zvýšit počet stol̊u a to by ome-
zilo tanečńı prostor, který bývá na plesu MFF UK plně využit. Jǐŕı Šejnoha dále vznesl dotaz,
zda je ples pořádán jako celospolečenská fakultńı akce nebo sṕı̌se akce pro studenty. Pavel
Brom odpověděl, že předevš́ım jako celospolečenská fakultńı akce, ale jej́ı daľśı smysl je i akce



pro studenty, prezentováńı fakulty a bořeńı mýt̊u o matfyzáćıch. Na př́ımé dotazy o finanćıch
Pavel Brom uvedl, že náklady plesu jsou přibližně 380 000 Kč, letos však kv̊uli výroč́ı dosáhnou
620 000 Kč. Na dotaz Terezy Bártlové dále vysvětlil, že pro letošńı výroč́ı dojde k rozš́ı̌reńı
prostor a byli objednáni kvalitněǰśı hudebńıci. Na dotaz Jǐŕıho Šejnohy, jestli sńıžeńı rozpočtu
hroźı plesu likvidaćı, odpověděl Pavel Brom, že jde o reprezentačńı akci a nechce dělat ostudu,
která by při sńıžeńı rozpočtu hrozila. Ceny ĺıstk̊u na ples se pohybuj́ı okolo 300-350 Kč a částky
źıskané od sponzor̊u jsou přibližně 50 000 Kč, z d̊uvod̊u krize se ale vážně sńıžily.

Pavel Brom dále zd̊uraznil, že neńı třeba pochybovat o efiktivitě př́ıpravy plesu a poč́ınáńı
spolku popsal jako profesionálńı. Jǐŕı Šejnoha vysvětlil, že podrobný popis pořádáńı plesu ne-
prameńı z ned̊uvěry, ale z nedostatku informaćı.

Jakub Buĺın vyjádřil nespokojenost se systémem financováńı spolku přes SKAS, nebot’ mu
přijde netransparentńı. Rád by logicky oddělil finance i fungováńı spolku od SKASu a nechal
spolek financovat přes jiné orgány fakulty, např́ıklad OVVP.

Jǐŕı Šejnoha poděkoval za představeńı spolku a podáńı informaćı. Marek Výšinka ještě uvedl,
že veškerým zmatk̊um by šlo předej́ıt, kdyby náčelńık spolku chodil na SKAS a prob́ıhala komu-
nikace se mezi SKASem a Matfyzákem. Pavel Brom nakonec uvedl, že s Tomášem Roskovcem
zjistili od ing. Lankové, že lze zažádat o zvýšeńı rozpočtu, pokud existuje k tomuto kroku
rozumné od̊uvodněńı.

4. Otázky na děkana

Př́ıprava otázek SKASu se přes svátky prakticky zastavila, nav́ıc vzniklo jisté zdovojeńı
s možnými otázkami zaměstnanc̊u. Jǐŕı Šejnoha navrhl soustředěńı se zejména na otázky týkaj́ıćı
se student̊u a studia. S Markem Vyšinkou pak navrhli pověřit dopracováńım otázek některého
senátora. Přihlásili se Kristýna Kuncová a Jakub Buĺın, společně si vzali na starost zpracováńı
současných návrh̊u do předložitelného dokumentu a ostatńı se zavázali jim s př́ıpravou po-
moci. Dokument byl dále dán k dispozici bývalým studentským senátor̊um Jǐŕımu Lipovskému
a Pavlovi Motlochovi, kteř́ı mohou pomoci s př́ıpravou otázek.

Petr Lasák zd̊uraznil, že by si SKAS měl připravil do zálohy i otázky na nestudentská
témata, pro př́ıpad, že by se na některé z těchto témat nezeptali zaměstnanci.

Pavel Brom požádal senát, aby zahrnul do otázek i společenský život fakulty. Po následné
domluvě s Jǐŕım Šejnohou byly zahrnuty otázky: Jak hodnot́ıte společenský život na MFF UK?
Jak budete podporovat stávaj́ıćı tradičńı a př́ıp. nové společenské akce?

Jǐŕı Šejnoha nakonec požádal senátory, aby si každý našel alespoň hodinu času, kterou př́ıpravě
otázek věnuje do př́ı̌st́ı středy.

5. Dlouhodobý záměr MFF UK

Jǐŕı Šejnoha navrhl diskuzi na téma dlouhodobého záběru před jeho probráńım na ASu.
Osobně považuje dokument sṕı̌se za splněńı formalit než za reálný strategický plán fakulty. Ma-
rek Vyšinka poznamenal, že současné vedeńı fakulty nemá d̊uvod dělat revoluci a nemá smysl ji
po něm cht́ıt, nicméně lze vyslat signál vedeńı př́ı̌st́ımu. Tomáš Roskovec se zeptal, jestli a proč
chceme mı́t dlouhodobý záměr konkrétněǰśı. Jǐŕı Šejnoha vysvětlil, že konkretizace umožńı pre-
dikovat daľśı postup vedeńı fakulty v následuj́ıćım roce, nav́ıc dokument strategického významu
by mohl vysvětlovat fungováńı fakulty. Z časových d̊uvod̊u byla diskuze ukončena, kv̊uli začátku
zasedáńı ASu.

6. Společenské zapojeńı MFF UK

Jǐŕı Šejnoha dal k zamyšleńı následuj́ıćı téma. Na fakultě se řeš́ı věda, ale měla by se fakulta
vyjadřovat i k věcem i k věcem společensko-politického významu? Měla by se fakulta zabývat



i společenskými, morálńımi a etickými otázkami? Do př́ı̌st́ıho zasedáńı si senátoři maj́ı promyslet
sv̊uj pohled na tohle téma.

7. Šest k šedesáti

Po všeobecně negativńım postoji k pracovńımu názvu připravované akce se přešlo k názvu
”Šest k šedesáti”. Šest mluvč́ıch z celé MFF UK má bilancovat své pohledy na fakultu u př́ıležitosti
výroč́ı šedesáti let fakulty a také u př́ıležitosti změny vedeńı. SKAS diskutoval jména mluvč́ıch,
které by si rád poslechl a došel k částečné shodě, všechna jména ale zat́ım zvolena nebyla.
Pro kritéria výběru Jǐŕı Šejnoha zd̊uraznil, že pohled mluvč́ıch má být rozšǐruj́ıćı, nikoli doplňuj́ıćı.
Očekává tedy, že posluchač se na základě jednotlivých př́ıspěvk̊u bude moci na fungováńı fakulty
pod́ıvat zcela novým pohledem. Předběžně byl také určen termı́n na začátek letńıho semestru.

zapsal Tomáš Roskovec


